
10 RingeRikes BladTorsdag 5. mai 2022nyheteR

 ■ Hole kommune planlegger for 
oppstart av arbeidene på Sollihøgda i 
slutten av 2023.

 ■ Målet er at infrastrukturen på 
nordsiden av E16, opp til dagens vann- 
og avløpsledninger, i Fagerliveien/
Kapellveien er ferdig til avtalen med 
Bærum skal gjelde fra 2026.

 ■ Når nye E16 er åpnet, kan kommunen 
gjøre 2. etappe: Å få på plass 
ledninger langs Holeveien fram til 
Tjernsliveien og den sørlige delen av 

Sollihøgda tettsted.
 ■ Innbyggere som bor i rimelig nærhet 
vil bli pålagt tilkobling til kommunalt 
nett.

 ■ Følgende anlegg skal bygges:
 ■ Grøfteanlegg med kommunale vann 
og spillvannsledninger på ca 2200 
meter

 ■ Nytt høydebasseng med maskinrom
 ■ Ny pumpestasjon for vann
 ■ Ny pumpestasjon for spillvann

Vann- og aVløpspRosjektet

 ■ 2010: Sollihøgda Vel tok til orde for 
at Hole kommune burde vurdere 
tilkopling av vann og avløp til 
Bærums nett.

 ■ November 2016: Renseanlegget på 
Sollihøgda var planlagt oppgradert i 
løpet av 2017/18.

 ■ I 2017 vedtok kommunestyret 
at oppgraderingen av Sollihøgda 
renseanlegg skulle framskyndes fra 
2019 til 2018.

 ■ Mai 2019: Kommunestyret i Hole 

vedtok at kommunen skulle 
samarbeide med Bærum kommune 
om en løsning for vann og avløp 
på Sollihøgda. Politikerne vedtok 
samtidig at kommunen skulle ta 
over tømming av septiktanker 
som en kortsiktig løsning for 
innbyggerne på Hole-siden av 
høgda.

dette eR saken

Hole kommune bru-
ker millioner på å 
kjøpe seg inn i nett i 
Bærum. Det vil bli 
rimeligere for innbyg-
gerne, mener kommu-
nen.
Pål Tr. Mannsverk
pal.mannsverk@ringblad.no

Ved kommunegrensen hadde 
enhetsleder Richard Samuel-
sen og driftsansvarlig Roar Fry-
denberg rigget seg til med bord, 
marsipankake og kaffe.

– Vi skal ha basar, spøkte 
Samuelsen da ordførere og 
kommunesjefer kom gående 
fra toppen av Sollihøgda.

Like ved E16 skulle en histo-
risk begivenhet finne sted. Hole 
kjøpte seg inn i Bærums vann- 
og avløpssystem.

gammel idè
Allerede i 2010 kom daværende 
leder i Sollihøgda Vel, Nils As-
trup, med ideen om et samar-
beid på tvers av kommune-
grensene.

Aksjonistene som prøvde å få 
hele Sollihøgda inn i Bærum  
vant ikke fram, men aksjonen 
så ut til å ha vært en vekker for 
Hole-politikerne.

De ville ha fortgang i utbyg-
gingen av renseanlegget på Sol-
lihøgda, noe som kunne åpne 
for boligbygging og vekst. Men 
årene gikk uten at noe tilsyne-
latende skjedde.

15 millioner
Ordførerne Syver Leivestad (H) 
og Lisbeth Hammer Krog (H) 
signerte avtalen. Etterpå måtte 
kommunedirektør Torger Øde-
gaard dra til herredshuset og 
overføre første bidrag.

Hole kommune skal ifølge 
Leivestad betale fem millioner 
kroner nå og ytterligere 10 mil-
lioner kroner når Hole kopler 
seg på Bærums anlegg.

Ordføreren takket kollegaen i 
nabokommunen og hennes ad-
ministrasjon for at det hadde 
vært mulig å få til samarbeidet.

– Dette er vi veldig glade for. 
Vi er kjempefornøyde med at vi 
får muligheten til å gjøre dette, 
sa Leivestad.

Møte med thon
Ordføreren i Bærum husker at 
hun var på et stort folkemøte 
på Sollihøgda der selveste Olav 

Thon møtte opp. Da handlet 
det om justering av kommune-
grensen.

Hammer Krog la ikke skjul på 
at det var nye E16 og Ringeriks-
banen som gjorde samarbeidet 
mulig. Det ble en vinn-vinn-si-
tuasjon.

– Ellers hadde fem kilometer 
med ledningsnett fra Skui til 
Sollihøgda blitt veldig kostbart, 
fastslo hun.

På 1990-tallet bygde Bærum 
et eget lokalt vann- og avløps-
anlegg for kommunens innbyg-
gere på Sollihøgda.

Fanfare
Under den lille seansen fikk de 
fremmøtte til og med en liten 
fanfare fra nabolaget. Den siste 
bærumsborgeren før grensen 
kom bort for å hilse på.

Ellen-Beate Svindland har 
nylig blitt koplet til kommunalt 
vann i Bærum. Det er etter hus-
eierens mening, og til Hammer 
Krogs store skuffelse, ikke like 
godt som Sollihøgda-vannet.

– Tidligere hadde vi proble-
mer med bakterier i vannet, 
husker hun.

Men Holes tilkopling til Bæ-
rum vil ikke utgjøre noen stor 
forskjell for Svindland; det vil 
bare strømme mer forbi huset 
hennes.

Om tre år kan innbyggerne på 
Sollihøgda se fram til å få ny 

vei, men Svindland medgir at 
hun synes det er voldsomt å 
«stå i» veiutbyggingen.

– Det er ikke noen stor forstå-
else for at det er for mye støy og 
støv, føler hun og har en støv-
måler oppå portstolpen.

Skiltingen ved kommune-
grensen er for øvrig litt misvi-
sende. Hver vinter må hun ut 
og passe på at snøbrøyterne 
kommer helt bort til hennes 
hus.

– en stor fordel
Tilknytningsavgiftene blir iføl-
ge tjenesteleder Roger Sørslett 
de samme for alle innbyggere i 
Hole, også etter at Sollihøgda er 
koplet til Bærum.

– Vil samarbeidet med Bæ-
rum påvirke avgiftene?

– Alle investeringer som kom-
munene gjør vil påvirke kapi-
talkostnadene i gebyrene, og de 
går oppover som følge av alle 
investeringer. Men her snakker 
vi ikke om de store sprangene, 
og det vil være en stor fordel for 
oss å samarbeide framfor å eta-
blere egne løsninger. Det ville 
vært enda mer kostbart for inn-
byggerne i Hole kommune, sier 
Sørslett. 

2026
Ifølge avtalen skal Hole kom-
mune få tilgang til Bærums an-
legg fra 2026.

■ Hole betaler millioner til Bærum: 

– en følsom sak

oRdFøReRMøte: Ellen-Beate Svindland fikk en prat med ordfører Lisbeth Hammer Krog, og innbyggeren var ikke helt fornøyd med 
drikkevannet. 

– Planen er at vi skal få tilgang 
når veien legges om, sier 
Sørslett og snakker altså om 
nye E16 over Sollihøgda.

Samarbeidet åpner også for 
boligbygging på Sollihøgda. 
Anlegget skal få en kapasitet på 
2500 såkalte person-ekvivalen-
ter.

– Det vil dekke Holes behov i 
overskuelig framtid, mener 
han.

– en følsom sak
Ifølge leder i Sollihøgda Vel, Jo-
run Skaret, har vann- og av-
løpsspørsmålet på Sollihøgda 
vært en følsom sak i årevis. 

– Vi har i mange år kjempet 
for å få kommunalt vann og klo-
akk for husstandene på Solli-
høgda som ligger i Hole.

Holeværingene på høgda har 
ønsket å slippe å ha tanker ned-
gravd i hagen og andre ulike 
private løsninger, som ikke er 
tilfredsstillende av miljøhen-
syn.

– Det er også viktig å få vann- 
og avløpskapasitet til bygging 
av nye boliger for å få styrket 
bosettingen. Det gleder oss at 
Bærum kommune og Hole 
kommune nå inngår en samar-
beidsavtale om vann og avløp 
på Sollihøgda og at avtalen nå 
endelig er signert, skriver Ska-
ret i en e-post.

Hun legger ikke skjul på at 

innbyggerne gjerne skulle ha 
«fått ut noe kapasitet» før 
2025/26.

– Men vi har ventet lenge, så 
dette er et stort fremskritt.

– ikke lang tid
Hole kommunestyre vedtok at 
kommunen ville samarbeide 
med Bærum allerede i 2019, 
men ordførerne ville ikke være 
med på at prosessen har tatt 
lang tid.

– Fra de første samtalene har 
det egentlig gått ganske fort. 
Dette har gått raskt, framholdt 
hun overfor Ringerikes Blad.

Leivestad fikk Sollihøgda-sa-
ken i fanget like etter at han ble 
valgt til ordfører. Mange ba 
ham om å gjøre noe.

– Vi hadde det første møtet 
med Lisbeth rett før jul i 2019, 
sier han og har forståelse for at 
det tar tid å ta stilling til Holes 
ønske i en stor kommune.

– Det var ikke nødvendig å la 
Hole komme inn på nettet, på-
peker han.

Forhandlingene og de nød-
vendige avklaringene er ifølge 
ham gjennomført på noe over 
to år. Ordføreren framhever at 
tilkoplingen til Bærums offent-
lige vann- og avløpsnett også 
vil forhindre forurensning.


